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§ 19 
Fastställande av föredragningslista 
Skolnämnden fastställer utsänd föredragningslista, med tillägg att inlämnat 
nämndinitiativ från Veronika de Jonge (M), Marcus Willershausen (L) och Nataliya 
Hulusjö (KD), samt inlämnat nämndinitiativ från Marcus Willershausen (L) behandlas 
under punkt 11 övrigt. 
 
 

§ 20 
Förvaltningen informerar 
 

• Skrivelse av skolpsykologer: Behov av särskild undervisningsgrupp för elever i 
lågstadiet  

• Ekonomiskt resultat för januari-mars 2024 
• Klassiffror våren 2024 
• Personalstatistik läsåret 2023/24 
• Organisationsförändring: Anpassning utifrån förändrade volymer av elever 
• Förslag: Heldag med skolnämnden 5/9 

 
Uppehåll i sammanträdet  
Ordförande beslutar om uppehåll i sammanträdet kl. 19:30 
Ordförande återupptar sammanträdet kl. 19:37. 
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§ 21 
Genomförandeplan och barnkonsekvensanalys för 
öppnande av Bergshamraskolans högstadium (SKN/2024:2) 
 

Beslut 
Skolnämnden tar del av genomförandeplanen och barnkonsekvensanalysen och 
beslutar att Bergshamraskolans högstadium ska profilera sig enligt förvaltningens 
förslag.  
 
Skolnämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortlöpande informera nämnden om det 
fortsatta arbetet inför öppnandet. 
 
Sammanfattning 
Skolnämnden beslutade den 8 februari 2024 att Bergshamraskolans högstadium ska 
öppna med start hösten 2025 och gav förvaltningen i uppdrag att ta fram en 
genomförandeplan och en barnkonsekvensanalys. 
 
Förvaltningen har genomfört dialoger och enkätundersökningar med elever, 
vårdnadshavare och andra intressenter i Bergshamra för att inhämta underlag för hur 
skolan ska profilera sig för att attrahera elever och vårdnadshavare. Den sammanfattade 
bilden utifrån genomförda dialoger och enkäter är att ett nära samarbete med det lokala 
samhället, såsom föreningsliv och närliggande lärosäten, är av stort intresse. Behöriga 
och engagerade lärare, en trygg och säker skolmiljö samt goda möjligheter till 
fritidsaktiviteter lyfts också fram som avgörande faktorer för högstadiets attraktivitet. 
 
Förvaltningen föreslår att Bergshamraskolans högstadium ska profilera sig enligt nedan: 
- En tydlig akademisk profil genom ett nära samarbete med närliggande universitet 

och högskolor  
- Möjlighet för skolans elever att utanför timplanebundna lektioner kunna fördjupa 

sig i ämnen med tydlig koppling till akademin såsom matematik, naturvetenskap 
samt idrott och hälsa. 

- Ett nära samarbete med det lokala föreningslivet för att möjliggöra fritidsaktiviteter 
i anslutning till skoldagen 
 

På Bergshamraskolan har tidigare bedrivits högstadium och de ytor som finns att tillgå 
på skolan bedöms som tillräckliga för att tillföra ett högstadium om två paralleller. 
Dock behöver nyttjandet av lokalerna ses över och anpassas. Verksamheten är 
uppdelad i flera olika byggnader. Den tidigare högstadiebyggnaden A6, föreslås nyttjas 
till högstadium även vid återöppnandet. Förvaltningen har utifrån verksamhetens behov 
och organisation, samt de förutsättningar som finns på Bergshamraskolan idag, tagit 
fram förslag på hur man skulle kunna disponera den tilltänkta högstadiebyggnaden. 
Förslaget, som innebär att undervisning för årskurs 8-9 bedrivs på våning 1 och 
undervisning för årskurs 6-7 bedrivs på bottenplan, har presenterats för tekniska 
förvaltningen och de arkitekter som bistår projektet.  
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För att Bergshamraskolans högstadium ska nå en budget i balans kommer det under 
uppbyggnadsskedet att behövas ett ekonomiskt tillskott till skolan. Tillskottets storlek 
och hur länge det behövs beror på hur många elever och klasser högstadiet kommer att 
bestå av eftersom varje elev genererar en skolpeng.  
 
Om skolnämnden får ett extra tillskott riktat till öppnandet av Bergshamraskolans 
högstadium under åren 2025 – 2027 måste även fristående skolor kompenseras med 
motsvarande peng per elev. Bedömningen är då att budgettillskottet år 1 behöver vara 
ca 7,5 – 11,0 mkr, år 2 ca 6,2 – 10,6 mkr och år 3 ca 4,8 - 9,2 mkr. 
 
För att skolan ska vara attraktiv och elevantalet hålla över tid behöver engagemang och 
kvalitet utvecklas kontinuerligt. Detta arbete sker främst inom verksamheten mellan 
personal, elever och vårdnadshavare, men också med lokalsamhället i form av till 
exempel föreningsliv och närliggande lärosäten. Förvaltningen avser arbeta tillsammans 
med verksamheten för att utveckla och genomföra aktiviteter i detta syfte. Det kan till 
exempel vara att utveckla samarbete med föreningslivet i form av att erbjuda 
fritidsaktiviteter i anslutning till skolan och att delta på evenemang tillsammans med 
föreningslivet. 
 
En barnkonsekvensanalys (BKA) har genomförts. Som underlag för analysen har en 
kartläggning av tillgängliga underlag i form av bland annat tidigare forskning och 
lagstiftning skett. Vidare har en undersökning, genom dialog med eleverna, genomförts 
under klassrumsbesök i alla klasser på Bergshamraskolan.  
 
Yrkanden 
Eva Eriksson (S) föreslår att skolnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
Veronika de Jonge (M), Marcus Willershausen (L) och Nataliya Hulusjö (KD) föreslår 
att skolnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag med tillägg enligt bilaga 1. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Förvaltningens förslag med tillägg enligt bilaga 1 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att skolnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Veronika de Jonge (M), Marcus Willershausen (L) och Nataliya Hulusjö (KD) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för gemensamt tilläggsförslag. 
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§ 22 
Yttrande över Rälsen AB:s ansökan om godkännande för 
utökning av befintlig fristående grundskola Rälsen 
Bergshamra, Spanska skolan (dnr SI 2024:1012) 
(SKN/2024:129) 
 

Beslut 
Skolnämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget och överlämnar det till 
Skolinspektionen.  
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen ger Solna stad möjlighet att i enlighet med 2 kap. 5 § 
skollagen (2010:800) yttra sig över Rälsen AB:s godkännande om som huvudman för en 
utökning av en befintlig fristående grundskola vid Rälsen Bergshamra (Spanska skolan). 
Skolan är idag en F-5 grundskola belägen på Västra vägen 7 i Solna. Huvudmannen har 
ansökt om att utöka skolenheten till årskurs 6 från och med läsåret 2025/2026. Vidare 
uppger huvudmannen att skolan kommer att flytta till större lokaler Bockholmsvägen 1 
i stadsdelen Bergshamra, Solna vilket möjliggör att skolan har kapacitet till en klass till. 
Lokalerna kommer att anpassas utifrån en verksamhet omfattande förskoleklass till åk 
6.  
 
Stadens yttrande ska vara Skolinspektionen till handa senast den 26 april 2024. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till inkommen ansökan då det gäller en utökning av 
befintliga skola till årskurs 6 och som skulle vara ett komplement till de befintliga skolor 
som finns idag i staden. Skolan är den enda i sitt slag i hela Storstockholm. 
Lokaliseringen i Bergshamra riskerar dock medföra ekonomiska, organisatoriska eller 
pedagogiska konsekvenser för staden, då det redan finns en kommunal grundskola i 
området.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget och 
överlämnar det till Skolinspektionen. 
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§ 23 
Yttrande över Ljud & bildskolan LBS AB:s ansökan om 
godkännande av Nationellt godkänd idrottsutbildning vid 
Kreativa Gymnasiet Stockholm Norra (dnr SI 2024:890) 
(SKN/2024:130) 
 

Beslut 
Skolnämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget och överlämnar det till 
Skolinspektionen.  
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen har gett Solna stad möjlighet att i enlighet med 2 kap. 5 § skollagen 
(2010:800) yttra sig över Ljud och bildskolan LBS AB:s ansökan om godkännande som 
huvudman för en Nationell Godkänd Idrottsutbildning vid Kreativa Gymnasiet 
Stockholm Norra i Solna från och med läsåret 2025/2016. Huvudmannen har ansökt 
om godkännande för att bedriva Nationell godkänd idrottsutbildning med inriktning E-
sport inom det estetiska programmet. 
 
Yttrandet ska vara myndigheten till handa den 5 maj 2024.  
 
Barn- och utbildningsförvaltningen ser positivt på en eventuell etablering av sökt 
program på den aktuella skolenheten.  Utbildningen med dess inriktning skulle vara ett 
komplement till stadens programutbud och ytterligare en möjlighet för Solnas 
ungdomar att gå i en gymnasieskola i sin hemkommun. Att ge huvudmannen ett 
godkänt tillstånd att vid Kreativa Gymnasiet Stockholm Norra i Solna att bedriva en 
nationellt godkänd idrottsutbildning med inriktning E-sport medför inte på sikt inte 
några negativa ekonomiska, organisatoriska eller pedagogiska konsekvenser för eleverna 
eller den del av skolväsendet som anordnas av Solna kommun. Förvaltningen föreslår 
att nämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget och överlämnar det till 
Skolinspektionen. 
 
Yrkanden 
Eva Eriksson (S) föreslår att skolnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag 
Marcus Willershausen (L) föreslår att skolnämnden avslår förvaltningens förslag 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 

Förvaltningens förslag 
Avslag till förvaltningens förslag   
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Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att skolnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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§ 24 
Förändring av skolenheter vid Råsunda skola 
(SKN/2024:251) 
 

Beslut 
Skolnämnden beslutar om Råsunda skola från läsårsstart 2024/2025 delas upp i två 
skolenheter, Råsunda skola för årskurs F – 6 och Råsunda centralskola för årskurs 7-9. 
 
Sammanfattning 
Skolinspektionen genomförde en riktad tillsyn av Råsunda skola med verksamhetsbesök 
den 12 och 14 december 2024 samt en uppföljande intervju med huvudman den 18 
december 2023.  
I beslutet utifrån den riktade tillsynen förelägger Skolinspektionen med stöd av 26 kap. 
10§ skollagen (2010:800) Solna kommun att vidta åtgärder avseende brister rörande 
skolenhetens lokaler.  
 
Åtgärder som Skolinspektionen anger i sitt föreläggande är att Solna kommun ska se till 
att berörda elever får undervisning i lokaler som tillhör den skolenhet som eleverna är 
placerade vid (1 kap. 3§, 10 kap. 29 och 30§§). 
 
Utifrån Skolinspektionens föreläggande föreslås att Råsunda skola delas upp i två 
skolenheter med start läsåret 2024/2025. Skolenheten för förskoleklass till årskurs 6 
föreslås heta Råsunda skola och vara belägen på Stråkvägen 11 i Solna och skolenheten 
för årskurs 7 till 9 föreslås heta Råsunda centralskola och vara belägen på Parkvägen 4 i 
Solna. Råsunda skola leds idag av en rektor men efter uppdelningen i två skolenheter 
föreslås det tillsättas en rektor per skolenhet. 
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§ 25 
Anmälan av delegationsbeslut 
Skolnämnder tar del av följande delegationsbeslut: 
SKN/2024 §§149–174, 176–214 
 
 

§ 26 
Anmälan av post- och ärendelista 
Skolnämnden tar del av utsänd post- och ärendelista. 
 
 

§ 27 
Övrigt (SKN/2024:347, SKN/2024:348) 
 
Nämndinitiativ från (M), (L), (KD) om upprustningen av 
Råsundaskolans lågstadiegård (SKN/2024:347) 
 
Beslut 
Skolnämnden beslutar att nämndinitiativet får lämnas och tar emot det för beredning. 
 
Sammanfattning 
Veronika de Jonge (M), Marcus Willershausen (L) och Nataliya Hulusjö (KD) lämnar 
ett gemensamt nämndinitiativ om upprustningen av Råsundaskolans lågstadiegård enligt 
bilaga 2. 
 
Nämndinitiativ från (L) om skolval i samband med 
Europaparlamentsvalet 2024 (SKN/2024:348) 
 
Beslut 
Skolnämnden beslutar att nämndinitiativet får lämnas och tar emot det för beredning. 
 

Sammanfattning 
Marcus Willershausen (L) lämnar ett nämndinitiativ om upprustningen om skolval i 
samband med Europaparlamentsvalet 2024 samt att Solna gymnasium bjuder in de 
politiska ungdomsförbunden till skolan innan Europaparlamentsvalet 9 juni enligt bilaga 
3. 
 



Skolnämnden  SKN/2024:2 

18 april 2024 

Yrkande, Förslag till tilläggsbeslut 

Ärende 5: Genomförandeplan Bergshamraskolans högstadium 

Det rödgröna styret har under en lång tid tydliggjort sin ståndpunkt i att Solna stads 
kommunala skola ska öka sin marknadsandel. Man vill helt enkelt att fler Solnabarn ska 
välja att söka sig till de kommunala skolorna. 

Trots att vi från Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraternas sida står för elevers 
och föräldrars rätt till valfrihet och mångfald, respekterar vi att den rödgröna majoriteten 
har andra politiska prioriteringar. 

Därför har vi under processen försökt vara konstruktiva i våra frågeställningar och 
nyfikna inför den utredning som skulle komma på plats. Allt i syfte att det kommande 
beslutet kring skolan skulle kunna fattas i så bred politisk enighet som möjligt. 

Den genomförandeplan och barnkonsekvensanalys som nu redovisas talar sitt tydliga 
språk. Andelen elever som bor i Bergshamra är otillräcklig för att lyckas uppnå 
förvaltningens rekommendation om minst två – men helst fyra – paralleller i högstadier. 

Om samtliga elever folkbokförda i Bergshamra enligt befolkningsprognosen väljer att gå 
på Bergshamraskolans högstadium hösten 2025 skulle det resultera i två klasser med 25–
28 elever i vardera klassen. Barnkonsekvensanalysen visar dock att när de befintliga 
femteklassarna tillfrågas om de vill fortsätta på ett framtida högstadium i Bergshamra 
finns det endast underlag för en halv klass. 

Genomförandeplanen pekar även på att de närboende eleverna väljer bort skolan på 
grund av inriktningar som kommunen aldrig kommer kunna erbjuda. Den innehåller 
således stora osäkerhetsfaktorer och besvarar inte de frågeställningar som nämnden 
beslutade om i samband med att beslut om öppnande av högstadiet togs i februari. 
Genomförandeplanen föreslår en profilinriktning enligt akademisk profil i samarbete med 
närliggande universitet och högskolor. Det kan handla om regelbundna besök på 
närliggande lärosäten och att studenter på universitet/högskola hjälper till med läxläsning 
på skolan. Det framgår dock inte i underlaget om samtal har förts med Stockholms 
universitet, KTH och Karolinska institutet om ett sådant samarbete. 
Genomförandeplanen anger endast ”andra intressenter i Bergshamra”. Vi är positiva till 
idén om en stärkt samverkan mellan Solnas närliggande lärosäten och anser att dessa 
dialoger bör hållas så pass öppna att de kan komma fler elever i Solnas kommunala skolor 
till del. 

Bilaga 1 SKN/2024-04-18 §21



 

 
Enligt genomförandeplanen är det enda sättet att möjligtvis uppnå två parallellklasser är 
genom att få elever från Danderyd och Stockholm söka sig till skolan.  
 
Danderyd ser ett vikande elevunderlag. Stockholm har närmare 10 000 tomma skolplatser. 
Hyreskostnaderna där är så höga att man skär på resurspedagoger. Färre barn föds och 
inflyttningen till Stockholm avtar. Det socialdemokratiska skolborgarrådet utesluter inte 
stängda skolor i framtiden. Danderyd tydliggjorde nyligen att man inte kommer stänga 
några kommunala skolor. Sammantaget minskar behovet av nya skolplatser i Solnas 
närmaste grannkommuner. Det finns inte heller något ökat behov på aggregerad nivå i 
Solna de kommande åtta åren. Med tanke på utvecklingen i närliggande kommuner är det 
inte troligt att tomma skolplatser i Solna kommer att fyllas av andra kommuners elever, 
annat än på marginalen. 

I den skolförsörjningsplan som de rödgröna beslutade om i höstas står det tydligt att en 
högstadieskola bör ha fyra paralleller för att upprätthålla kvalitet i form av rätt 
organisation för att stötta elevers kunskapsinlärning på bästa sätt. Den framtagna 
genomförandeplanen visar att förutsättningarna för detta inte finns och osäkerheten är 
också stor om man kommer klara av att fylla skolan med ens två paralleller. 
 
Barnkonsekvensanalysen är också tydlig i att ett öppnande av högstadiet inte är i enlighet 
med Barnkonventionen om man inte kan säkra fulla klasser och flera paralleller. Den 
anger att om ett öppnande av högstadiet ska vara i enlighet med barnkonventionen 
behöver det säkerställas att högstadiet blir bestående och att elevernas val att gå på skolan 
inte äventyras av eventuella framtida politiska förändringar. ”Detta skulle kunna ske 
genom någon form av bred politisk överenskommelse i form av ekonomiska garantier, 
om skolan inte kan upprätthålla fullstora klasser i flera paralleller över tid.” Från 
Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraternas sida kan vi konstatera att det inte 
funnits någon ambition eller vilja från de rödgröna att detta ska bli ett långsiktigt, brett 
förankrat beslut vilket vi beklagar. 
 
Under flera års tid kommer skolan även behöva stora ekonomiska tillskott, resurser som 
då kommer att tas från övriga kommunala skolor i staden. Samtliga av Solnas kommunala 
skolor har idag stora utmaningar med besparingskrav och nedskärningar, otrygghet och 
behov av att stärka kvalitetsarbetet. Att vi i detta läge ska välja att i stället skicka alla 
pengar till en skola – som inte ens ska byggas för Solnabarn – utan till barn från 
Danderyd och Stockholm - är inte att stå på Solnabornas och Solnaelevernas sida.  
 
Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna har under processen haft ett öppet 
sinne kring frågan om att öppna högstadiet. Vi ville se fakta och underlag på bordet och 
därefter kunna fatta beslut utifrån vilka förutsättningar som fanns. Vi hade önskat att 
beslut om öppnandet skulle kunna fattas i samband med att genomförandeplanen 
presenterades för att kunna säkra att ett beslut togs av rätt skäl. Att det fanns både 
underlag, önskemål och goda förutsättningar för skolan.  
 
Tyvärr har man valt en ordning där man redan fattat beslut om att skolan ska starta, 
oavsett vilka förutsättningar som denna genomförandeplan visade. Man har valt att fatta 
beslut om att öppna en skola utan vetskapen om omständigheterna och möjligheterna för 



 

skolans långsiktiga överlevnad. Detta var tydligen inte lika viktigt som att få pricka av ett 
populistiskt utfäst vallöfte. Detta är djupt oansvarigt och riskerar att ge förödande 
konsekvenser för de barn som nu tvingas bli försökskaniner i vänsterns skolexperiment.  
 
I beslutet från 8 februari 2024 om att öppna Bergshamras högstadium formuleras 
uppdraget till förvaltningen: 
 
Genomförandeplanen ska innehålla en plan för hur skolan ska profilera sig för att attrahera och 
upprätthålla en elevpopulation motsvarande minst två parallellklasser. 
 
Härmed yrkar vi: 
 
- Att Skolnämnden får en redovisning av resultat från att skolvalet 2025 för att kunna 

utvärdera och analysera elevunderlaget inför höstterminens öppnande av högstadiet i 
Bergshamra. 

 
- Att skolnämnden uppdrar till förvaltningen att i samband med redovisning av 

skolvalet 2025 göra en uppdatering av skolförsörjningsplanen gällande Solna som 
helhet. 

 

- Att skolnämnden uppdrar till förvaltningen att undersöka samarbete med Stockholms 
universitet, KTH och Karolinska institutet som ska vara till gagn för Solnas samtliga 
kommunala skolor. 

 
- Att i anslutning till skolvalet 2025 införa en kontrollstation som genomför en 

prövning om målsättningen att attrahera och upprätthålla minst två parallellklasser 
uppfylls efter öppnandet av högstadiet i Bergshamraskolan 

 
 
 
 
Veronika de Jonge     Marcus Willershausen Nataliya Hulusjö 
Moderaterna      Liberalerna  Kristdemokraterna 
 
 

 



Skolnämnden 

18 april 2024 

11. Övriga frågor, nämndinitiativ

Upprustningen av Råsundaskolas lågstadiegård

Renoveringen av skolgården på Råsunda skolas lågstadiegård har dragits med 
förseningar och fördyringar under en lång tid. Vid flertalet tillfällen har frågor kring 
projektets tidsplan och kostnad ställts, men utan besked. 

Vid föregående nämnd gavs informationen om att skolan upplever det som ett 
otroligt utmanande projekt för verksamheten, men att man fått informationen om att 
projektet följer regelverken för exempelvis decibelnivåer. 

Sedan förra veckan har eleverna inte längre har dagsljus i sina klassrum, eftersom 
samtliga fönster på skolan spikats igen. Föräldrar vittnar om ljudnivåer som 
överstiger godkända nivåer både utomhus och inomhus. Elever vittnar om att lärare 
gått runt med hörselkåpor, medan de själva suttit utan. Nu har man behövt köpa in 
hörselkåpor till samtliga elever, för att minska risken för skador på trumhinnorna 
som kan uppstå vid varaktig vistelse i en bullerstörd miljö.  

Från Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraternas sida har vi varit tveksamma 
till projektets fortskridande under en längre tid. Att tillåta byggprojekt få fortlöpa på 
obestämd tid och med obestämd budget är oansvarigt – men i detta fall är den mest 
anmärkningsvärda delen att de som drabbas är de allra yngsta barnen, som nu 
tvingas ha detta som sin vardagsmiljö.  

Med anledning av ovan yrkar vi:

Att uppdra till förvaltningen att omgående stoppa renoveringsarbetena under skoltid 

Att uppdra till förvaltningen att skyndsamt ta fram en långsiktig plan och 
barnkonsekvensanalys för hur projektet ska kunna slutföras 

Att återrapportering av projektet sker vid varje nämndsammanträde till dess att 
projektet har en godkänd slutbesiktning 

För Moderaterna För Liberalerna För Kristdemokraterna 
Veronika de Jonge Marcus Willershausen Nataliya Hulusjö 
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Till: Skolnämnden 
Datum: 2024-04-18

Nämndinitiativ

Ämne: Skolval i samband med Europaparlamentsvalet 2024

Under 2023 föreslog Liberalerna att uppdra till skolförvaltningen att bjuda in de politiska 
ungdomsförbunden till Solna gymnasium en gång per termin för samtal med skolans elever. 
Det gjordes eftersom det är viktigt att ungdomar får möjlighet till dialog med de politiska 
ungdomsförbunden, särskilt i tider av ökad polarisering och minskat politiskt deltagande.  

Valet till Europaparlamentsvalet står i skuggan av valen till riksdagen, region och kommun. 
Både valdeltagandet och den mediala uppmärksamheten är betydligt mindre, och därför är 
det av stor demokratisk vikt att insatser görs för att öka valdeltagandet i årets val. Samtidigt 
finns det just nu – i april 2024 – oroväckande indikationer på att rekordfå skolor i Sverige 
kommer genomföra skolval i samarbete med MUCF. 

Det vore mycket olyckligt om Solna sållade sig till det dåliga sällskapet. I samband med 
Europaparlamentsvalet 2019 arrangerade endast Solna gymnasium och högstadieskolorna 
Tallbackaskolan samt Ulriksdalsskolan skolval. Det borde vara en självklarhet för samtliga 
skolor att arrangera skolval för att stimulera samtal och få elever att tänka till politiskt.  

Samtidigt som det är angeläget att skolval genomförs i samarbete med MUCF är det också 
viktigt att gymnasieeleverna i Solna får möjlighet till de samtal med de politiska 
ungdomsförbunden som det råder stor konsensus om är viktiga. 

Liberalerna föreslår därför: 

att skolnämnden snarast uppmanar rektorerna för Solna gymnasium samt stadens 
högstadieskolor att genomföra skolval 2024 samt att Solna gymnasium bjuder in de 
politiska ungdomsförbunden till skolan innan Europaparlamentsvalet 9 juni. 

Marcus Willershausen 
Liberalerna
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